
Protokół Nr XVI/2004
------------------------------------------------------------------------------------------------------

z sesji Rady Miejskiej w Dobrej odbytej 29 grudnia  2004 r. 
w sali konferencyjne Domu Kultury w Dobrej.

 

Przewodniczył obradom Rady Miejskiej Paweł Janicki – II Wiceprzewodniczący, 
który o godz. 905 otworzył XVI sesję Rady Miejskiej w Dobrej stwierdzając, że na stan 15 
radnych Rady Miejskiej w Dobrej w sesji bierze udział 14 radnych, co stanowi quorum, 
przy którym Rada może obradować i podejmować uchwały.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodniczący  Paweł  Janicki   poinformował,  że  w  posiedzeniu  udział  biorą 
zaproszeni  goście:  radni  powiatowy  p.  Andrzej  Piątkowski,  kierownicy  jednostek, 
zakładów pracy, przedstawiciele samorządów wiejskich, sołtysi oraz Burmistrz Dobrej – 
p. Marianna Ochocka, Sekretarz Dobrej – p. Bogdan Kmieć, Skarbnik Dobrej – p. Beata 
Kmieć.
Listy obecności zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokołu.
Protokołowała obrady – Barbara Kominiarczyk – inspektor UM w Dobrej.

Przewodniczący  stwierdził,  iż  nie  zgłoszono  wniosków  w  sprawie  zmiany 
porządku obrad i przedstawił porządek obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Dobrej wraz z 
przyjętą poprawką.

Porządek obrad.

1. Otwarcie Sesji.

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Sprawy samorządu.
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7. Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z realizacji uchwał i działalności międzysesyjnej.

8. Przyjęcie budżetu gminy na 2005 r. (uchwała nr XVI/116/04)

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) odstąpienie od sporządzenia miejscowego planu zagospodatrowania 

przestrzennego gminy dla terenu górniczego zlokalizowanego na działce 
oznaczonej nr geod. 307/1, 308/1 w miejscowości Ostrówek – nr XVI/117/04

2) uchylenia uchwały nr XXXVI/249/2002 – nr XVI/118/04
3) zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dyrektorów i wicedyrektorów oraz  nauczycieli pełniących inne 
stanowiska kierownicze oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy 
obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym 
wymiarze godzin pedagoga i logopedy – nr XVI/119/04

4) uchwalenia Regulaminu przyznawania i wypłacania nauczycielskiego 
dodatku mieszkaniowego oraz jego wysokości – nr XVI/120/04

5) określenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół i 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Dobra – nr XVI/121/04

6) ustalenia  najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii 
zaszeregowania oraz wyrażenia aprobaty na wartość jednego punktu dla 
pracowników administracji i obsługowych zatrudnionych  w  szkołach i 
przedszkolach – nr XVI/122/04

7) zmiany budżetu na 2004 r. – nr XVI/123/04
8) wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości w roku podatkowym 

2005 – nr XVI/124/04
9) wprowadzenia zwolnień od podatku od środków transportowych – nr 

XVI/125/04
10) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na terenie Gminy Dobra na 2005 rok – nr XVI/126/04
11) porozumienia międzygminnego dot. realizacji projektu p.n. „Woda życia – 

przymierze wokół Zbiornika Jeziorsko” – nr XVI/127/04
12) wyrażenia woli budowy Hali Sportowej. – nr XVI/128/04.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
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11. Wolne wnioski.
ad: 4. 

Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.

 Przewodniczący  oznajmił,  iż  protokół  Nr  XV/2004  z  poprzedniej  sesji  Rady 
Miejskiej w Dobrej był wyłożony do wglądu przed posiedzeniem Rady.

Stwierdził,  że jest napisany zgodnie z przebiegiem sesji i zgłosił  wniosek o nie 
odczytywanie  protokołu,  gdyż  jest  on  do  wglądu  w biurze  Rady,  w  godzinach  pracy 
urzędu .
Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych za jego przyjęciem 
głosowało 14, przeciw--------, gł. wstrzymujące--------. 
Protokół  nr  XV/2004  sesji  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  23.11.2004  r.  został 
jednogłośnie przyjęty przez Radę, bez odczytywania.

ad: 5.
Interpelacje i zapytania radnych.

Radny  Henryk  Gręzicki  oznajmił,  że  nie  odpowiedziano  na  zgłoszone  przez 
mieszkańców  Dobrej  pisma  dotyczące  wykorzystania  przez  p.  Potyralskiego  działki 
położonej w Długiej Wsi oraz włączenia opłaty abonamentowej do opłat za dostarczenie 
wody.

Radny Piotr Bernard Stencel zapytał, czy z inicjatywy Komisji Rewizyjnej wyszedł 
wniosek p. Burmistrz w sprawie przekształcenia szkół w Dąbrowicy i Strachocicach w 
szkoły filialne?
Dlaczego projekty uchwał w tej sprawie zostały wycofane z porządku obrad?

ad:  6.
Sprawy samorządu.

Pan Eugeniusz Szczepaniak (soł. Mikulice) poruszył sprawę budowy chodnika przy 
drodze w Mikulicach. Zwrócił  uwagę na niebezpieczeństwo dla osób oczekujących na 
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przystanku autobusowym.

Pan Józef Skonieczny (soł. Wola Piekarska) zgłosił sprawę uszkodzenia oświetlenia 
we  wsi,  którego  pracownicy  nie  chcieli  naprawić  na  zgłoszenie  mieszkańca,  lecz 
oczekiwali na sołtysa czy pracownika Urzędu.

Pan Jan Nowak (Rada Samorządu w m. Dobra) poruszył sprawę powiększającej się 
góry śmieci na składowisku w Dobrej i  dopłat jakie gmina przekazuje do nieczystości 
spoza Dobrej.
Zapytał na jakich ulicach będzie budowany kolektor w Dobrej?

Pani  Barbara  Chorąziak  (soł.  Chrapczew)  przypomniała  o  problemach 
mieszkańców  wsi  Chrapczew  związanych  z  brakiem  wody  i  ponowiła  wniosek  o 
wykonanie wodociągu wiejskiego.

Również p. Marian Zakolski (soł. Zagaj) zgłosił sprawę wykonania wodociągu w 
sołectwie.

Przewodniczący oznajmił, iż odpowiedzi zostaną udzielone przy omawianiu pkt 10.

ad:  7
Informacja Burmistrza  Dobrej

Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka przedstawiła „Sprawozdanie z wykonania 
uchwał Rady Miejskiej w Dobrej i z działalności międzysesyjnej”.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

ad: 8.
Budżet gminy Dobra na 2005 r.     

Burmistrz Dobrej – p. Marianna Ochocka przedstawiła projekt budżetu na 2005r. 
zgodnie z załącznikiem nr 6 do protokołu.

Oznajmiła, iż planowane są dochody budżetu w wysokości 9.035.731,00 zł, z czego 
dotacje  celowe otrzymane z  budżetu państwa na realizację  zadań bieżących z zakresu 
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administracji  rządowej  oraz  innych  zadań  zleconych  gminie  ustawami  wyniosą 
1.129.940,00 zł.     
Natomiast  wydatki  budżetu  gminy  to  kwota  9.750.084,00  zł,  w  których  planowane 
wydatki na realizację zleconych zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz 
innych zadań  zleconych gminie ustawami to kwota  1.129.940,00 zł.

Burmistrz  Dobrej  przedstawiła  11  załączników  do  uchwały  budżetowej,  które 
określały wysokości: Przychody i rozchody budżetu, Prognozowane kwoty długu wraz z 
odsetkami  na  2005  rok  oraz  na  lata  następne,  Plan  przychodów i  wydatków zakładu 
budżetowego,  Przychody  i  wydatki  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i 
Gospodarki  Wodnej,  Przychody  i  wydatki  środka  specjalnego  z  tytułu  zajęcia  pasa 
drogowego,  Przychody  i  wydatki  środka  specjalnego  z  tytułu  wyżywienia  dzieci  w 
jednostkach oświatowych, Plan finansowy dochodów i wydatków zadań zleconych, Plan 
dochodów  z  realizacji  zadań  zleconych  odprowadzanych  do  budżetu  państwa,  Limit 
wydatków na wieloletnie plany inwestycyjne.

P.  Burmistrz  przedstawiła  również  dochody z  tytułu  wydawanych  zezwoleń  na 
sprzedaż  napojów  alkoholowych  oraz   przeznaczenie  tych  środków  –  w  wysokości 
64.000,00  zł  na  realizację  zadań  określonych  w  Gminnym  Programie  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
Zaprezentowała upoważnienia dla Burmistrza Dobrej do:
- Dokonywania  przeniesień  w  planie  wydatków  budżetu  między  rozdziałami  i 

paragrafami oraz wydatków inwestycyjnych w ramach działu 
- Zaciągania zobowiązań do sumy 100.000,00 zł.
- Lokowania  wolnych środków budżetowych na  rachunkach w innych bankach,  niż 

bank wykonujący bankową obsługę budżetu gminy
- Dokonania wcześniejszej spłaty zaciągniętych kredytów i pożyczek przypadających do 

zapłaty w danym roku.

Przewodniczący  XVI  sesji  Rady Miejskiej  w  Dobrej  Paweł  Janicki  poprosił  o 
przedstawienie opinii Komisji.

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
oznajmił, że Komisja przyjęła opinię zgodną z zaproponowanym projektem budżetu.

Radny  Michał  Błazełek  –  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej 
stwierdził,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedłożony przez  Burmistrz  Dobrej 
projekt budżetu na 2005 r. 
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Po opiniach Komisji Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka odczytała uchwałę nr 
13/SO-6/04/Ko Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 
7.12.2004r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu gminy Dobra na 2005 r., w 
której  wyrażono  opinię  pozytywną  z  uwagami.  Opinia  stanowi  załącznik  nr  5 do 
protokołu.

Pani Burmistrz poinformowała, iż zaproponowane w uzasadnieniu do opinii Składu 
Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu zmiany do projekcie budżetu na 
rok 2005 zostały wprowadzone przez Skarbnika Dobrej do uchwały budżetowej.

Przewodniczący Paweł Janicki otworzył dyskusję nad wniesionymi poprawkami, 
do których radni nie zgłosili uwag.

Następnie przewodniczący Paweł Janicki przedstawił uchwałę w sprawie budżetu 
gminy na rok 2005 wraz z wprowadzonymi poprawkami i zarządził jej przegłosowanie.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw---------,  głosy 
wstrzymujące---------.
Uchwała Nr XVI/116/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 29.12.2004 r. w sprawie budżetu 
gminy na 2005 rok  stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

ad: 9.
Podjęcie uchwał

1)  Odstąpienie od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy dla terenu górniczego zlokalizowanego na działce oznaczonej nr geod. 307/1,  

308/1 w miejscowości Ostrówek

Burmistrz Dobrej zaproponowała odstąpienie od sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  dla  terenu  górniczego  zlokalizowanego  na 
działce oznaczonej numerem geodezyjnym 307/1, 308/1 w miejscowości Ostrówek.
Propozycję  uzasadniła  posiadaną  koncesją  przez  zainteresowanego  oraz  możliwością 
odstąpienia od planu dla złóż kruszywa naturalnego w przypadku obszaru wynoszącego 
1,2977  ha.  Dodała,  iż  następuje  po  uzyskaniu   stosownych,  wymaganych  prawem 

6



dokumentów, wydanych przez kompetentne organy, które zostały wydane i pozytywnie 
uzgodnione.

P. Burmistrz poinformowała, że w Studium Gminy proponowany teren wskazany 
jest na wydobycie złóż kruszywa.

Radny  Piotr  Bernard  Stencel  przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia 
Komunalnego  oświadczył,  że  Komisja  przyjęła  opinię  zgodną  z  przedstawionym 
projektem uchwały.

Radny  Michał  Błazełek  –  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej 
stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

Przewodniczący  Paweł  Janicki  przedstawił  uchwałę  w  sprawie  odstąpienie  od 
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  dla  terenu 
górniczego zlokalizowanego na działce oznaczonej nr geod. 307/1, 308/1 w miejscowości 
Ostrówek i zarządził jej przegłosowanie.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw------,  głosy 
wstrzymujące-----.

Uchwała  Nr  XVI/117/04  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29.12.2004  r.  w  sprawie 
odstąpienie od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
dla terenu górniczego zlokalizowanego na działce oznaczonej nr geod. 307/1, 308/1 w 
miejscowości Ostrówek stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

2) Uchylenie uchwały nr XXXVI/249/2002

Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka poinformowała, że proponuje się uchylenie 
Uchwały Nr  XXXI/249/2002 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia  20  czerwca 2002 r.  w 
sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego.
Wyjaśniała, iż w dniu  11 lipca 2003 r. weszła w życie ustawa z dnia 27 marca 2003 r. o 
planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym,  która  zmieniła  zasięg  obszarowy 
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miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego.  Dlatego  ze  względów 
architektoniczno  –  urbanistycznych  Gminy  Dobra  oraz  ekonomicznych  nie  jest 
uzasadniona kontynuacja prac nad planem według zakresu wynikającego z podjętej  w 
2002 r. uchwały.

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
i  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek  powiadomili,  że 
Komisje przyjęli opinie zgodne z przedstawionym projektem uchwały.

Przewodniczący Paweł Janicki przedstawił uchwałę w sprawie uchylenia uchwały 
nr XXXVI/249/2002  i zarządził jej przegłosowanie.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw------,  głosy 
wstrzymujące-----.

Uchwała  Nr  XVI/118/04  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29.12.2004  r.  w  sprawie 
uchylenia uchwały nr XXXVI/249/2002 stanowi załącznik nr 8  do protokołu.

3) Zasady udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dyrektorów i wicedyrektorów oraz  nauczycieli pełniących inne stanowiska 
kierownicze oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk 
o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin pedagoga i logopedy

Burmistrz Dobrej przedstawiła projekt uchwały dotyczący obniżenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 
dyrektorom,  wicedyrektorom,  nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze w 
szkołach i przedszkolach, jak również nauczycielom pełniącym zastępstwa na podanych 
stanowiskach.
P. Burmistrz poinformowała o corocznym ustalaniu zasad, które poprzednio były ustalone 
w 2000 r.
Zwróciła  uwagę,  iż  w  stosunku  do  poprzedniego  regulaminu  zmienił  się  tygodniowy 
obowiązkowy wymiar godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla 
dyrektorów szkoły (zespołu) każdego typu liczącej:
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- 8 - 15 oddziałów - 5 godz.
- 16 oddziałów i więcej - 3 godz.

oraz określono tygodniową liczbę godzin obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych,  i  opiekuńczych   dla  nauczyciela  logopedy w wysokości  20  godzin, 
której do tej pory nie było.

Przewodniczący  Paweł  Janicki  poprosił  przewodniczących  Komisji  o  opinie  w 
sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
oznajmił, że Komisja przyjęła opinię zgodną z projektem uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek  przedstawił 
pozytywną opinię do projektu uchwały.

Przewodniczący Paweł Janicki przedstawił uchwałę w sprawie  zasad udzielania i 
rozmiaru  zniżek  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dyrektorów  i 
wicedyrektorów oraz  nauczycieli pełniących inne stanowiska kierownicze oraz ustalenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach 
stosunku  pracy  obowiązki  określone  dla  stanowisk  o  różnym  tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin pedagoga i logopedy

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw-----,  głosy 
wstrzymujące------.

Uchwała Nr XVI/119/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 29.12.2004 r. w sprawie zasad 
udzielania  i  rozmiaru  zniżek  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć 
dyrektorów i wicedyrektorów oraz  nauczycieli pełniących inne stanowiska kierownicze 
oraz  ustalenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli 
realizujących w ramach  stosunku pracy obowiązki  określone  dla  stanowisk  o  różnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin pedagoga i logopedy  stanowi  załącznik 
nr 9 do protokołu.
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4) Uchwalenie Regulaminu przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego oraz jego wysokości

P. Burmistrz poinformowała, że tak jak poprzednia uchwała radni co roku będą 
uchwalali  regulamin  przyznawania  i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku 
mieszkaniowego oraz jego wysokości. P. Burmistrz stwierdziła, iż proponowany w dniu 
dzisiejszym regulamin jest bez zmian do obowiązującego.

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
przedstawił opinie zgodną z projektem uchwały.

Radny  Michał  Błazełek  –  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej 
poinformował o pozytywnej opinii Komisji. 

Przewodniczący  Paweł  Janicki  przedstawił  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia 
Regulaminu przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz 
jego wysokości i zarządził jej przegłosowanie.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw----,  głosy 
wstrzymujące-------. 

Uchwała  Nr  XVI/120/04  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29.12.2004  r.  w  sprawie 
uchwalenia  Regulaminu  przyznawania  i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku 
mieszkaniowego oraz jego wysokości stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził 15 min. przerwę w obradach.
Wznawiając obrady po przerwie oddał głos p. Mariannie Ochockiej – Burmistrzowi 
Dobrej.  
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5) Określenie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół i przedszkoli  
prowadzonych przez Gminę Dobra

P. Burmistrz wyjaśniła, iż ostatnia zmiana uchwały w sprawie określenia kryteriów 
i  trybu przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  szkół  i  przedszkoli  prowadzonych  przez 
Gminę Dobra miała miejsce w 2002 r. Wtedy ustalono, iż na nagrody przeznaczany jest 
1%  kwoty przeznaczonej na wynagrodzenia dla nauczycieli.  Z wyliczonej kwoty 20% 
przeznacza się na nagrody burmistrza a 80%   na nagrody przyznawane przez dyrektorów. 
Taki sam podział stosuje się w przyznawaniu nagród na 2005 r. 

Radny  Piotr  Bernard  Stencel  przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia 
Komunalnego oświadczył,  że  Komisja  przyjęła  pozytywną opinię  do  przedstawionego 
projektu uchwały. 

Radny  Michał  Błazełek  –  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej 
przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Paweł Janicki przedstawił uchwałę w sprawie określenia kryteriów 
i  trybu przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  szkół  i  przedszkoli  prowadzonych  przez 
Gminę Dobra i zarządził jej przegłosowanie.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw-----,  głosy 
wstrzymujące------.

Uchwała  Nr  XVI/121/04  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29.12.2004  r.  w  sprawie 
określenia  kryteriów  i  trybu  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  szkół  i  przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Dobra stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

6) Ustalenie  najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii zaszeregowania 
oraz wyrażenia aprobaty na wartość jednego punktu dla  pracowników administracji i  

obsługowych zatrudnionych  w  szkołach i przedszkolach

Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka zaproponowała ustalenie dla pracowników 
administracyjnych i obsługowych zatrudnionych  w  szkołach i przedszkolach  najniższe 
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wynagrodzenie  zasadnicze  w  I  kategorii  zaszeregowania  w  kwocie  700,00  zł  oraz 
wyrażenie aprobaty na wartość jednego punktu w wysokości 3,50 zł.

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
i przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek przedstawili pozytywne 
opinie obu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego zaznaczył, iż Komisja 
przyjęła proponowane zmiany pod warunkiem, że żaden z pracowników, których regulacje 
dotyczą nie straci na bieżącym wynagrodzeniu.

Przewodniczący  Paweł  Janicki  zarządził  przegłosowanie  uchwały  w  sprawie 
określenia kryteriów i ustalenia  najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii 
zaszeregowania oraz wyrażenia aprobaty na wartość jednego punktu  dla  pracowników 
administracji i obsługowych zatrudnionych w szkołach i przedszkolach

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  nie  było  radnych 
zgłaszających sprzeciw i wstrzymujących się ode głosu.

Uchwała  Nr XVI/122/2004 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia  29.12.2004 r.  w sprawie 
określenia kryteriów i ustalenia  najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii 
zaszeregowania oraz wyrażenia aprobaty na wartość jednego punktu dla  pracowników 
administracji i obsługowych zatrudnionych w szkołach i przedszkolach stanowi załącznik 
nr 12 do protokołu.

7) Zmiana budżetu na 2004 r.

P. Burmistrz zaproponowała, aby o zmianach w budżecie na 2004 r. poinformowała 
Skarbnik Dobrej p. Beata Kmieć.

Skarbnik  Dobrej  przedstawiła  proponowane  zmiany  zgodnie  z  uchwałą  nr 
XVI/123/04 Rady Miejskiej w Dobrej, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
przedstawił  przyjętą  przez  Komisję  pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  wraz  ze 
zmianami przedstawionymi na sesji.

12



Przewodniczący Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek  oznajmił,   że 
Komisja przyjęła opinie zgodną z projektem uchwały.

Przewodniczący  Paweł  Janicki  przedłożył  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w 
sprawie zmiany budżetu na 2004 r.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw-----,  głosy 
wstrzymujące------.

Uchwała Nr XVI/123/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 29.12.2004 r. w sprawie zmiany 
budżetu na 2004 r. stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

8) Wprowadzenie zwolnień od podatku od nieruchomości w roku podatkowym 2005

P. Burmistrz zaproponowała zwolnienia od podatku od nieruchomości lub ich 
części :
1.zajęte na potrzeby samorządowych instytucji kultury,
2.zajęte na potrzeby prowadzenia przez stowarzyszenia statutowej działalności w zakresie 
ochrony przeciwpożarowej z wyjątkiem wykorzystywanych na prowadzenie działalności 
gospodarczej,
3.zajęte na potrzeby Policji,
4.stanowiące własność komunalną gminy przeznaczone na potrzeby sportu,
5.budowle wykorzystywane do bezpośredniego wytwarzania wody, rurociągi i przewody 
sieci rozdzielczej wody oraz budowle służące do odprowadzania i oczyszczania ścieków 
stanowiących własność gminy,
6.stanowiące własność komunalną gminy nie przekazane w posiadanie lub zarząd innym 
podmiotom.

Obaj przewodniczący Komisji Rady Miejskiej w Dobrej - Komisji Budżetowej i 
Mienia Komunalnego i Komisji Socjalno - Społecznej przedstawili pozytywne opinie do 
przedstawionego projektu uchwały.

Przewodniczący  Paweł  Janicki  przedłożył  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w 
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sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości w roku podatkowym 2005.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw-----,  głosy 
wstrzymujące------.

Uchwała Nr XVI/124/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 29.12.2004 r. w sprawie 
wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości w roku podatkowym 2005 stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu.

9) Wprowadzenie zwolnień od podatku od środków transportowych

P. Burmistrz zaproponowała zwolnienie od podatku od środków transportowych 
autobusy i  samochody ciężarowe  przeznaczone  do  przewozu  osób  będące  własnością 
Gminy Dobra wykorzystywane na potrzeby dowozu dzieci do szkół.

Przewodniczący Paweł Janicki poprosił o opinie Komisji. 

Radny  Piotr  Bernard  Stencel  przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia 
Komunalnego przedstawił przyjętą przez Komisję pozytywną opinię do projektu uchwały.

Radny Michał Błazełek – przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej oznajmił, 
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Paweł  Janicki  zarządził  przegłosowanie  projektu  uchwały  w 
sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od środków transportowych.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw-----,  głosy 
wstrzymujące------.

Uchwała  Nr  XVI/125/04  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29.12.2004  r.  w  sprawie 
wprowadzenia zwolnień od podatku od środków transportowych stanowi załącznik nr 15 
do protokołu.

10) Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
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Alkoholowych na terenie Gminy Dobra na 2005 rok 

P.  Burmistrz  poinformowała,  iż  w  projekcie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Dobra na 2005 rok zawarto:
Cele programu
Strategie  działania
Kierunki działania i sposoby realizacji
Zasady wynagradzania członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Dobrej
Preliminarz wydatków  wynikających  z  Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych na rok 2005
 
Po wydaniu pozytywnych opinii przez przewodniczących Komisji Budżetowej i Mienia 
Komunalnego Piotra Bernarda Stencla i Komisji Socjalno - Społecznej Michała Błazełka 
uchwała  została  jednogłośnie  przyjęta  przez  Radę tj.  na  14 radnych obecnych na  sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw-----,  głosy 
wstrzymujące------.

Uchwała  Nr  XVI/126/04  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29.12.2004  r.  w  sprawie 
uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na terenie Gminy Dobra na 2005 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

11) Porozumienie międzygminne dot. realizacji projektu p.n. „Woda życia – przymierze 
wokół Zbiornika Jeziorsko”

P.  Burmistrz  poinformowała,  iż  projekt  dotyczy woli  zawarcia  porozumienia  z 
Miastem i Gminą Warta oraz Gminą Pęczniew w celu realizacji projektu p.n. „Woda życia 
– przymierze wokół Zbiornika Jeziorsko” w ramach pilotażowego programu „Leader+” 
zgłoszonego  do  Komisji  Europejskiej  o  sfinansowanie  z  Europejskiego  Funduszu 
Orientacji i Gwarancji Rolnej – Sekcja Orientacji oraz Budżet Krajowy. Celem zawarcie 
przymierza  będzie  stymulowaniem  rozwoju   obszarów  wiejskich  do  lepszego 
wykorzystania rozwojowego terenów nad zbiornikiem Jeziorsko.
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Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
i  przewodniczący  Komisji  Socjalno  -  Społecznej  Michał  Błazełek  poinformowali  o 
przyjęciu przez radnych opinii zgodnych z projektem uchwały.

Przewodniczący  Paweł  Janicki  przedłożył  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w 
sprawie  porozumienia  międzygminnego  dot.  realizacji  projektu  p.n.  „Woda  życia  – 
przymierze wokół Zbiornika Jeziorsko”

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw-----,  głosy 
wstrzymujące------.

Uchwała  Nr  XVI/127/04  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29.12.2004  r.  w  sprawie 
porozumienia międzygminnego dot.  realizacji  projektu p.n.  „Woda życia – przymierze 
wokół Zbiornika Jeziorsko” stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

12) Wyrażenie woli budowy Hali Sportowej

P. Burmistrz przedstawiła propozycję wyrażenia woli  budowy Hali  Sportowej  z 
przeznaczeniem dla mieszkańców Gminy Dobra oraz zobowiązania Burmistrza Dobrej do 
ujęcia inwestycji pn. „Budowa Hali Sportowej” w wieloletnich planach inwestycyjnych i 
rozwoju Gminy Dobra, co zawarto w projekcie uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
oznajmił, że Komisja przyjęła opinię pozytywną  dodając, iż sama wola nie wystarczy i 
należaałoby  z  nadwyżki  budżetowej  przeznaczyć  kwotę  na  rozpoczęcie  działań  w 
powyższej sprawie. 

Przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  poinformował,   że  Komisja 
wyraziła wolę budowy hali sportowej.

Przewodniczący  Paweł  Janicki  przedłożył  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w 
sprawie wyrażenia woli budowy Hali Sportowej. 
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Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw  -  brak,  głosy 
wstrzymujące - nie zgłoszono.

Uchwała  Nr  XVI/128/04  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29.12.2004  r.  w  sprawie 
wyrażenia woli budowy Hali Sportowej stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

ad: 10.
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

P. Burmistrz Marianna Ochocka odpowiedziała:
• na  interpelacje  radnego  Hernyka  Gręzickiego,  że  sprawa  wniosku  dot.  działalności 

gospodarczej  p.Potyralskiego  jest  w  trakcie  załatwiania  i  zostanie  przekazana 
odpowiedź pisemna radnemu, ponieważ na wniosku brak adresu,  na który powinna 
zostać skierowana.

• w sprawie  opłaty abonamentowej  wyjaśniła,  iż  została  ona  naliczona  na  podstawie 
kalkulacji  przedłożonej  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w 
Dobrej i radni stawki zaakceptowali podejmując uchwałę w tej sprawie.

• P. Burmistrz  poinformowała o nagradzaniu sołtysów, iż  obecnie  nie są  prowadzone 
specjalne analizy pracy czy konkursy na zdobycie przez sołtysów nagród. Wyjaśniła, że 
sołtysi otrzymują diety za udział w sesjach oraz prowizję za pobór podatków.

• w  sprawie  przekształcenia  szkół  zawiadomiła  o  wniosku  pokontrolnym  Komisji 
Rewizyjnej,  w  którym  zaproponowano  rozważenie  możliwości  zmniejszenia  liczby 
szkół, jednakże sam wniosek był propozycją burmistrza.  

P.  Burmistrz  przypomniała,  że  w  roku  ubiegłym  zgłosiła  wniosek  w  sprawie 
likwidacji  szkół  w  Strachocicach  i  Dąbrowicy,  z  którego  to  wniosku  po 
przeprowadzonych konsultacjach odstąpiła. W roku bieżącym zaproponowała zmianę tych 
szkół na szkoły filialne, jednakże propozycji nie przyjęto na posiedzeniach obu Komisji i 
projekty  uchwał  nie  zostały  wprowadzone  do  porządku  obrad  Rady.  Zaznaczyła,  iż 
sytuacja  ekonomiczna  gminy  zmusza  do  podejmowania  takich  decyzja  a  inicjatywa 
przekształcenia szkół  nie wyszła od przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Kazimierza 
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Jasińskiego. 

• w  sprawie  uszkodzenia  oświetlenia  we  wsi  odpowiedziała,  że  energetycy  zostali 
zobowiązani o wykonywanie usłlug zgłaszanych przez sołtysa czy pracownika Urzędu i 
mieszkaniec powinien tam zgłosić uszkodzenie.

Pan  Józef  Skonieczny  (soł.  Wola  Piekarska)  zwrócił  uwagę  na  zagrożenie 
pożarowe uszkodzenia, którego nie chcieli usunąć energetycy wykonujący po sąsiedzku 
pracę.
P. Burmistrz poinformowała, że sprawa zostanie zgłoszona do zakładu energetycznego.

• Przedstawiła planowaną budowę kolektora - etap IV w Dobrej, która obejmie ulice: 
Kilińskiego poprzez Okrzei  do 1 Maja  i  większość  budynków na osiedlu Wiatraki. 
Wyjaśniłła, iż do każdego mieszkańca zostaną indywidualnie przesłane zawiadomienia. 
Podkreśliła konieczność szybkiego (do końca sierpnia 2005 r.) wykonania kolektora z 
powodu budowy skrzyżowania i modernizacji ulic Narutowicza i Kilińskiego w Dobrej 
przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu.

• Na  zapytanie  dotyczące  budowy  wodociągu  w  Chrapczewie,  Czystym,  Linne  - 
Golimówka p. Burmistrz odpowiedziała, że Rada przyjęła w tej sprawie uchwałę i w 
roku  bieżącym  powstanie  dokumentacja  a  gmina  będzie  dążyć  do  tego,  aby  do 
wszystkich zabudowań doprowadzona została woda.

• W sprawie  wniosku  p.  Jana  Nowaka  (Rada  Samorządu  w  m.  Dobra)  odpowiedzi 
udzieliła  p.  Małgorzata  Osiwała  -  kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i 
Mieszkaniowej  w  Dobrej,  która  stwierdziła,  iż  na  składowisko  śmieci  gminy  nia 
przekazała  dotacji  i  utrzymywane  jest  z  własnych   środków.  Poinformowała  o 
wykonywanych tam pracach mających na celu uporządkowanie i poszerzenie placu.

• Radny  powiatowy  Andrzej  Piątkowski  przedstawił  informację  o  zgłaszanych   do 
Starosty wnioskach w sprawie budowy chodnika we wsi  Mikulice.  Oznajmił,  iż  na 
następnej sesji powróci do zgłoszonej przez sołtysa sprawy, której realizacja zmniejszy 
zagrożenie i poprawi bezpieczeństwo mieszkańców wsi Mikulice.

Poprosił  p.  Burmistrz  o  wsparcie  w  sprawie  przeniesienia  przystanku  w 
Mikulicach.
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ad: 11.
Wolne wnioski.

Pani Jadwiga Józefiak (soł. Skęczniew) poinformowała  o bardzo złym stanie drogi 
powiatowej Piekary - Skęczniew.

Pan Andrzej Piątkowski - radny Rady Powiatu Tureckiego podziękował za budowę 
hali sportowej. 
Zwrócił  uwagę,  iż  na  sprawę  budowy  skrzyżowania  w  Dobrej  źle  wpłynął  sprzeciw 
samorządu  Dobrej  i  zadanie  zostało  odsunięte  w  czasie.  Zauważył,  że  zgłoszona 
propozycja  wykonania  obwodnicy  wokół  miasta  może  zostać  zrealizowana  w  bardzo 
odległym czasie.
P. A. Piątkowski wyjaśnił również sprawę budowy parkingu przy Zespole Szkół w Dobrej.

Pan  Jan  Nowak  (przewodniczący  Rady  Samorządu  m.  Dobra)  oznajmił,  że 
samorząd nie wystąpił z pismem blokującym budowę skrzyżowania, lecz wniosek zgłosiła 
grupa  mieszkańców  Dobrej,  którym  przeszkadza  ruch  ciężkich  pojazdów  po  drodze 
krajowej.
Wyraził opinię o możliwości rozważenia innej propozycji, aby ruch pojazdów nie był tak 
uciążliwy dla mieszkańców.

Radny Piotr  Bernard Stencel zaproponował powołanie przez p. Burmistrz radnego 
Kazimierza Jasińskiego na swego doradcę, gdyż wpływa na podejmowanie propozycji i 
decyzji przez p. Burmistrz. 

Burmistrz Dobrej p.  Marianna Ochocka odpowiedziała, że radny Piotr  Bernard 
Stencel  posiada  nieprawdziwe  informacje,  gdyż  radny  K.  Jasiński  nie  zgłaszał 
podejrzewanych propozycji.

Innych wniosków nie zgłoszono.

W imieniu Rady Miejskiej w Dobrej II Wiceprzewodniczący Paweł Janicki złożył 
wszystkim obecnym najserdeczniejsze życzenia noworoczne. Pani Burmistrz życzył dużo 
spokoju i mądrych decyzji podjętych dla korzyści całej gminy.
Również  Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  życzyła  wszystkim  zgromadzonym 
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udanego nowego roku, dziękując na współpracę w 2004 r. 

W  związku  z  tym,  że  porządek  XVI  sesji  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  został 
wyczerpany i o godz. 1155 przewodniczący Paweł Janicki zamknął obrady XVI sesji Rady 
Miejskiej w Dobrej dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach.

W  związku  z  tym,  że  porządek  XVI  sesji  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  został 
wyczerpany i o godz. 1155 przewodniczący Paweł Janicki zamknął obrady XVI sesji Rady 
Miejskiej w Dobrej dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach.

     Protokołowała :           Przewodniczył :
                  II Wiceprzewodniczący 

  I n s p e k t o r                   Rady Miejskiej w Dobrej

/-/  Barbara Kominiarczyk                                           /-/ Paweł Janicki 
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